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Hardloper Havinga
In de afgelopen oktobermaand stond voor 
Stoffer Havinga het getal zestig centraal.  
Hij bereikte de leeftijd van zestig jaar en liep 
zijn zestigste marathon uit. Een bepaalde 
leeftijd behalen is geen prestatie op zich, 
wel het voltooien van een respectabel aan
tal marathons van in totaal 2531,7 kilometer. 
En dat is nog exclusief alle andere hard
loopevenementen en trainingsrondjes.

Van rondje Klunder tot marathon
Het begon ergens in de jaren tachtig met het 
wekelijks hardlopen van een rondje Klunder, 
samen met een aantal Thesinger vrienden; 
dit als alternatief voor óf aanvulling op de 
voet bal trainingen bij vvGEO. Stoffer kreeg de 
smaak te pakken en sloot zich aan bij Loop-
groep Astrea in Groningen, op aanraden van 
dorpsgenote Elisabeth Tolenaar die lid was van 
deze vereniging. Daar leerde hij meer over een 
goede looptechniek; dit voor een goede  houding 
en het juiste gebruik van de spieren. Dat is 
erg belangrijk, want hardlopers kampen vaak 
met blessures doordat met name de heupen, 
knieën, kuiten, enkels en voeten volop worden 
belast. Vooral als er langere afstanden worden 
gelopen. Gaandeweg werden die afstanden 
voor Stoffer ook langer. Op 17 augustus 2006 
stond hij aan de start van de Groninger Stad 
Marathon. Hierna volgden er dus nog 59. 
Hij hoorde het startschot in steden als New 
York, Phnom Penh, Krakow, Hamburg, Gent, 
Utrecht, Rotterdam, Amsterdam, Bangkok, 
Rome en Madrid. Maar ook in Loppersum en 
Westerbork. 

Uitlopen en heel blijven 
Wat bezielt iemand om zich gedurende zo’n 
vier à vijf uur te vermoeien? Stoffer: ‘Het is 
gegroeid van rondjes van 4 kilometer naar 
rondes van 21 kilometer en uiteindelijk naar de 
marathon. Bij alle afstanden is het een kwestie 
van de knop omdraaien, luisteren naar je 
lichaam en het doseren van kracht en energie. 
Het is een bepaald denkpatroon waarbij ik de 
loop in stukjes knip. Na 21 kilometer begint 
het terugtellen en na 30 kilometer begin ik 
het rondje Klunder te visualiseren. Nog drie 
rondjes Klunder en dan ben ik er. Uitlopen en 
heel blijven is mijn devies. Het gaat mij daarbij 

Als bezoeker niet te missen in de hal bij Stoffer thuis: de medailles als aandenken aan de zestig 
volbrachte marathons (foto Koos van de Belt)

niet om de gelopen tijd - mijn snelste tijd was 
tijdens een avondloop in Loppersum (net onder 
de vier uur) - maar wel om de voldoening bij 
het bereiken van de eindstreep. Ik heb het 
geluk dat ik snel en gemakkelijk herstel. De 
gevoelstemperatuur en de luchtvochtigheid 
zijn uiteraard een belangrijke factor. Helaas is 
de start van een marathon vaak om een uur of 
tien in de ochtend en als je, zoals ikzelf, er dan 
ruim vier uur over doet is de temperatuur in 
de zomer bij de finish op zijn hoogst. Voor mij 
als grote en relatief zware Europese man zijn 
dat niet de meest ideale omstandigheden. De 
tengere en kleine Afrikaanse lopers staan niet 
voor niets hoog op de ranglijst.’ 

Training, materiaal en voeding
Stoffer traint vier keer per week. Twee dagen 
bij Loopgroep Astrea en twee andere dagen 
voor zichzelf. Dan pakt hij ook wel de auto 
om, voor de broodnodige variatie, in een 
andere omgeving dan Thesinge zijn ronde 
te lopen. Trainen voor een marathon houdt 
trouwens niet in dat de volle 42 kilometer en 
195 meter wordt gelopen. Er zijn meerdere 
trainingsschema’s. De conservatieve methode: 
opbouw naar steeds langere afstanden, en 
een rust-herstel-methode, waarbij viermaal per 
week maximaal 14 kilometer per training wordt 
gelopen, maar vaker zo’n 7 kilometer. Stoffer 
heeft begeleiding van een fysiotherapeut 
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om er onder andere voor te zorgen dat zijn 
achillespees niet gaat opspelen en hij wordt 
regelmatig behandeld door een sportmasseur. 
Gedurende het jaar verslijt hij zo’n vier paar, 
van aangepaste zooltjes voorziene, schoenen. 
Ook zijn levensstijl heeft hij enigszins aan-
gepast. Stoffer: ‘Ik merkte dat ik me minder fit 
voelde na het drinken van alcohol, daarom ben 
ik daarmee gestopt. Ik let wel een beetje op 
voeding, vooral vlak voor een duurloop eet ik 
geen voor mij onbekend voedsel. Je weet nooit 
hoe het valt. Tijdens een lange duurloop is het 
wel belangrijk om de zogenaamde hongerklop 
te voorkomen. Daarom neem ik regelmatig eet-
bare gelletjes die, gedoseerd, voor een half uur 
energie opleveren. Gemakkelijk in te nemen en 
mee te nemen.’

Support
Als het even kan vergezelt zijn vrouw Willie 
hem per fiets tijdens het lopen van de mara-
thon. Zij zorgt dan voor voldoende water en 
gelletjes en natuurlijk voor motivatie. Ook zijn 
dochters Annemiek, Marjolein en Leanne staan 
regelmatig aan de zijlijn, evenals dorpsgenoten 
Saskia Vaatstra en haar dochters. Eén 
evenement, de Loop-Fiets-Proef-Marathon 
in Westerbork, springt er voor zowel Stoffer als 
Willie uit. Hierbij gaat het vooral om de 
gezelligheid en minder om de prestatie. Het is 
de bedoeling dat de duo-deelnemers elkaar 
afwisselen tijdens het lopen en fietsen, maar 
Stoffer loopt het hele eind, terwijl Willie fietst. 
De tocht gaat door het mooie bosrijke Drentse 
landschap en onderweg worden hapjes 

De titel ‘Hardloper Havinga’ is een 
verwijzing naar de legendarische hardloper 
Louwe Huizenga. Bijzondere overeenkomst 
van beide lopers is dat Louwe een 
slagersknecht en Stoffer een slagerszoon 
is. En beiden zijn geboren Groningers. 
Verdere overeenkomsten zijn er eigenlijk 
(en hopelijk) niet.

Een korte geschiedenis van deze vergeten 
legende 
Op een mooie voorjaarsavond in 1915 
betreedt Louwe Huizenga het Noorder-
sportterrein in Groningen. De noordelijke 
atletiektop is er in training en de 21-jarige 
slagersknecht vraagt of hij een keertje mee 
mag lopen. Tot ieders verbazing wint hij de 
trainingswedstrijd met groot gemak, in zijn 
slagerskloffie en op gewone schoenen. Een 
legende is geboren. Drie jaar lang won 
Louwe Huizenga alle wedstrijden waar hij 
aan meedeed. Hij verbeterde in oktober 
1915 het wereldrecord op de marathon tot 
2 uur, 32 minuten en 40 seconden. Hij nam 
het succesvol op tegen renpaarden, 
wielrenners en de stoomtrein. Maar door 
tegenwerking van de atletiekbond, een 
ongelukkige liefde, en ruzie met de pastoor 
kwam zijn carrière voortijdig ten einde. 
Huizenga raakte aan lagerwal en stierf op 
80-jarige leeftijd eenzaam, verwaarloosd en 
vergeten. 

geserveerd. Marathons op verre bestemmingen 
combineren ze als het even kan met een langer 
verblijf aldaar om de omgeving te verkennen. 
Stoffer: ‘Mijn ervaring is ook dat er nooit 
trammelant en weinig rivaliteit is rond een 
marathon. De verbondenheid en support van 
lopers onderling is groot. We zijn blij met en 
voor iedereen die de finish haalt.’

Manier van leven
Ook in het dagelijkse leven -Stoffer werkt als 
Coördinator Security bij de Gasunie- merkt hij 
de invloed van het duurlopen. ‘Allereerst heb ik 
veel energie en uithoudingsvermogen. Maar ik 
kan ook goed doseren. Als ik een blessure 
heb, gelukkig niet vaak, dan kan ik hiermee 
goed omgaan en de knop omzetten. Even rust 
nemen. Dat helpt zeker bij het omgaan met 
veranderingen en tegenslagen, het aansturen 

van een groep medewerkers en de stress die 
bijvoorbeeld haperende ICT met zich mee-
brengt. Ondanks dat ik inmiddels senior ben, 
kan ik goed meebewegen met de ontwikkelin-
gen. Mede dankzij mijn jarenlange ervaring 
natuurlijk. Maar mijn sportieve mindset speelt 
zeker een rol. Dat probeer ik over te brengen 
aan mijn vaak jongere collega’s.’ 

Thaisner DörpsRun
Het enthousiasme voor duurlopen deelt Stoffer 
met enkele dorpsgenoten. De eerste editie van 
de Thaisner DörpsRun in 2007 werd door hem, 
Menco van der Berg en Karline Malfliet 
georganiseerd. Dit bleek een groot succes en 
motiveerde hen om er een jaarlijks evenement 
van te maken op de laatste zaterdag van 
september. Stoffer: ‘Zo’n organisatie lijkt wel 
wat op een marathon. Het kost veel tijd en 
energie, er zijn hobbels te nemen en het is een 
langdurig traject. Vlak na de finish van de ene 
editie wordt alweer nagedacht over het vervolg 
en wordt geanalyseerd wat er goed ging en 
wat er verbeterd kan worden.’ Stoffer zit zelf 
niet meer in de organisatie, maar is nog wel te 
strikken als vrijwilliger. Dat doet hij onder 
andere door mee te lopen als rodelantaarn-
drager op de 21 kilometer. Hij fungeert dan als 
bezemloper die als laatste van deze afstand 
finisht. Stoffer: ‘Dat is doseren en aanpassen, 
maar wel een mooie taak.’ 

Doorgaan
Stoffer hoopt het duurlopen nog lang te kunnen 
doen. En dan, wandelen? ‘Nou, dat denk ik 
niet, veel ex-duurlopers pakken dan het 
racefietsen op, of blijven zolang het kan toch 
wat sneller lopen. Alhoewel, ik vond deze 
zomer het wandelen met een groepje onder 
leiding van Jeanette Toxopeus wel leuk en 
afwisselend, door de onderbreking met 
gerichte oefeningen.’ De 61e marathon in 
Amsterdam is inmiddels al voltooid. Dus de 
gang zit er nog goed in!

Roelie Karsijns-Schievink 

Stoffer in Rome (foto archief Stoffer)

Stoffer en Willie volbrengen samen een marathon (foto archief Stoffer)
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Uitwerking Boer Goensepad 
Op dinsdag 17 oktober konden belangstellenden in gesprek met de 
gemeente over de plannen voor verbreding van het Boer Goense
pad. De gemeente had bij de entree van het pad bij de Lageweg  
een plek ingericht om het ontwerp toe te lichten en vragen te 
beantwoorden. 
In de vorige Garmer & Thesinger Express stond hierover al een 
bericht. Deze keer informeren we u over de uitkomsten van de 
inloopbijeenkomst en over het vervolg.

Toelichting op de bijeenkomst
Tijdens de bijeenkomst op 17 oktober liet de gemeente de schetsen voor 
verbreding (van één naar twee meter) van het Boer Goensepad zien. 
Uitgangspunt in het ontwerp blijft dat het pad kan worden gebruikt door 
zowel voetgangers als fietsers. Nu moeten gebruikers die elkaar inhalen 
of passeren, vaak uitwijken in de berm. Dit wordt als onprettig ervaren, 
ook omdat de berm niet vlak is en er op veel plekken een hoogteverschil 
is tussen het pad en de berm. Wanneer het pad wordt verbreed, is uitwij-
ken in de berm niet meer nodig. Gebruikers kunnen elkaar dan passeren 
op het pad zelf en dat is veiliger.
Het bruggetje aan het eind van het Boer Goensepad blijft bestaan en 
wordt niet vervangen. Wel werd tijdens de inloop aandacht gevraagd 
voor de aansluiting van het bruggetje op het pad, waar direct een 
scherpe knik zit. De gemeente maakt deze knik daarom in het definitieve 
ontwerp minder scherp.

Ook was er in het verleden een steigertje aan het begin van het Boer 
Goensepad. In een van de ontwerpvarianten stond het idee om dit terug 
te plaatsen, in combinatie met een bankje langs het Boer Goensepad. 
Dit idee werd positief ontvangen. Daarom neemt de gemeente deze 
aanvulling mee in de definitieve uitwerking. 
Tot slot gaf een aantal bezoekers aan bang te zijn voor snelle fietsen en 
scooters. Het pad is en blijft een onverplicht fietspad, wat betekent dat 
ook het vernieuwde pad verboden is voor bromfietsen (ook elektrische), 
speedpedelecs en snorfietsen met verbrandingsmotor. Ook is in het 
ontwerp een markering opgenomen met een fiets- en voetgangerssym-
bool. Deze markering is niet alleen bedoeld om aan te geven dat zowel 
fietsers als voetgangers welkom zijn op het pad, maar het zorgt er 
hopelijk ook voor dat ze rekening houden met elkaar.

Vervolg
De gemeente werkt de variant met de kanosteiger en het bankje bij de 
entree aan de Lageweg nu verder uit. Het definitieve ontwerp kunt u ter 
zijne tijd vinden via de Stem van Ten Boer. Ga hiervoor naar 
stemvan.groningen.nl > Projecten > Stem van Ten Boer > Thesinge > 
Boer Goensepad en bruggetje verbreden.
Als alles volgens planning verloopt, kan het pad rond de zomer van 
2024 worden aangelegd. 

André Feitsma en Michiel van Eerden, Gemeente Groningen

Binnen het bestuur van Dorps
huis de Leeuw veranderde de 
afgelopen jaren het een en 
ander: in de G&T Express van 
afgelopen juli kon u hier al over 
lezen. Zo wisselde het dagelijks 
bestuur van bezetting in corona
tijd. En sinds november vorig 
jaar zijn er twee nieuwe  leden 
aangetreden, namelijk  Filize 
Stiekema en Olga  Hardieck. Zij 
stellen zich even kort voor aan 
de lezers.

Filize woont sinds juli 2019 samen 
met Kok in Garmerwolde. Ze heeft 
criminologie gestudeerd in Rotter-
dam en is uiteindelijk toch weer 
naar het mooie noorden verhuisd, 
waar ze oorspronkelijk vandaan 
komt (Uithuizen). Onderdeel zijn 
van het bestuur is voor haar een 
leuke manier om mensen binnen 
het dorp op een andere manier 
te leren kennen en daarnaast 
ook meer mee te krijgen van alle 
activiteiten, verenigingen en het 
reilen en zeilen van Dorpshuis 
de Leeuw. Sinds maart is Filize als penning-
meester actief. Voor een dorp van beperkte 
omvang wordt er veel door en voor het dorp 
georganiseerd en ze vindt het leuk om daar op 
deze manier haar steentje bij te dragen!

Olga woont inmiddels alweer twee jaar met 
man Henri en dochters Marloes en Karlijn aan 
de Lageweg. Ze is operatieassistent in het 
Ommelander Ziekenhuis en geniet volop van 

Wisselingen dagelijks bestuur Dorpshuis de Leeuw

het wonen in Garmerwolde. Ze heeft onder 
andere de reanimatiecursus mede-georgani-
seerd en haakt gezellig mee met de Geiten-
breiers. Na een oproep heeft ze de stoute 
schoenen aangetrokken en is lid geworden van 
het dorpshuisbestuur. Olga is sleutelbeheerder 
en zorgt ervoor dat de voorraden op peil 
blijven. Ze vindt het vooral leuk om met een 
club mensen de functie van het dorpshuis te 
laten werken voor en door het dorp. 

Oproep nieuwe secretaris
Onlangs gaf langstzittend bestuurslid Henk 
Vliem aan te gaan stoppen. Het dorpshuis-
bestuur is dus op zoek naar versterking. Lijkt je 
dit leuk? Trek dan net als Olga en Filize de 
stoute schoenen aan neem contact op via 
email info@dorpshuisdeleeuw.nl of benader 
één van de bestuursleden.

Harjo de Poel

Het dagelijks bestuur van Dorpshuis de Leeuw. V.l.n.r.: Marieke de Groot (algemeen bestuurslid), 
Olga Hardieck, Henk Vliem (secretaris), Filize Stiekema, Jan-Willem van Geffen (voorzitter) en Richard Oude 
Breuil (beheer). (foto Harjo de Poel)



4

 



5

Natasja Jonkman vond op Facebook twee 
leuke huurwoningen in Thesinge. Ze had 
wel eens gehoord van dit dorp maar was er 
nog nooit geweest. Haar man Walter wel, 
alweer zo’n tien jaar geleden. Beide huisjes 
waren nog vrij. Ze besloten het erop te 
wagen: kijken kan altijd!

Walter en Natasja leerden elkaar in hun 
tienerjaren kennen, in Vinkhuizen, Groningen 
stad. Walter is geboren in Rotterdam, maar op 
z’n elfde naar de stad gekomen. Natasja is een 
geboren en getogen Stadjer. Ze kregen 
verkering en dat is nooit meer uitgegaan! 
Inmiddels zijn ze zestien jaar getrouwd en 
hebben ze een zoon en een dochter, die 
beiden in Groningen wonen. En het eerste 
kleinkind is in aantocht. In mei komt het kindje. 
Natasja heeft erg veel zin om oma te worden. 
Zij is al helemaal druk om samen met haar 
moeder de gender reveal party te organiseren. 
Ook Walter kijkt uit naar de komst van z’n 
eerste kleinkind: ‘Ik weet zeker dat het een 
jongetje wordt.’

Vriendelijkheid in het dorp
Tot zeven weken geleden woonde het stel in 
Glimmen. Maar ze voelden zich hier niet 
helemaal op hun plek. Dus was Natasja rustig 
aan het rondkijken op Facebook en stuitte toen 
op het bericht van Edwin Meijer: twee huisjes 
te huur in de Luddestraat in Thesinge. Ze 
waren nog vrij dus ze konden komen kijken. 
Het eerste huisje was te klein maar bij nummer 
6 was het direct raak. Natasja zag zichzelf hier 
al helemaal wonen en ook Walter was 
enthousiast. Ze besloten even een rondje te 
gaan lopen door het dorp om te overleggen. 
Tijdens dit rondje werden ze aangenaam 
verrast door de vriendelijkheid van de 
dorpsbewoners. ‘Iedereen groet je, mensen 
kwamen naar ons toe om te vragen of we iets 
zochten, geweldig’, aldus Walter. Ze besloten 
het te doen!
Inmiddels wonen ze dus in het knusse huisje 
dat al helemaal is ingericht. Er zijn nog wel wat 
plannen voor bijvoorbeeld een dakkapel en wat 
aanpassingen in het meubilair. Maar Natasja 
en Walter zijn nu al helemaal tevreden.  

Nieuwe bewoners Thesinge

Ze hebben een tuintje en merken nog steeds 
dat de mensen in het dorp heel erg vriendelijk 
zijn. Als ze met hondje Faja lopen, groet 
iedereen of wordt er even een praatje 
gemaakt. Natasja is één keer naar de bushalte 
in Garmerwolde gelopen en kwam onderweg 
allerlei mensen tegen die haar aanboden met 
de auto te brengen of bij wie ze wel achter op 
de fiets mocht springen! Gelukkig heeft ze 
inmiddels weer een scooter want lopen naar 
Garmerwolde vond ze toch wel wat ver. Ze zijn 
ook fan van de Agrishop. Natasja is al een 
aantal keren binnengelopen voor wat bood-
schapjes. Ze werd helemaal blij van alles wat 
ze hebben en ook de meneer achter de 
toonbank is zo vriendelijk.

Actief leven
Walter heeft een eigen aannemersbedrijf en 
Natasja zorgt voor het huishouden. Ze zijn 
sociaal erg actief: ieder weekend wordt er wel 
een bezoekje gebracht aan vrienden of krijgen 
ze zelf vrienden op bezoek. Kortgeleden 

hebben ze een housewarming gegeven en ze 
kijken nu al uit naar de bbq-feestjes in de tuin 
komende zomer. Ze zijn ook erg enthousiast 
als ik ze vertel over de maandelijkse dorps-
borrel en zetten de eerstvolgende direct in de 
agenda. 
Op de valreep vertelt Natasja dat ze graag 
kerststukjes maakt. Ze is er al rustig mee aan 
het werk gegaan de afgelopen weken en laat 
mij zien wat ze maakt. Ontzettend leuk! Op dit 
moment gebruikt ze nog geen echt mos en 
takken, want dan haalt het kerststukje de kerst 
niet. Maar ergens in de komende weken 
brengen ze weer een bezoekje aan het 
tuincentrum en kan Natasja echt los. Ze voert 
eigen ideeën uit maar maakt ook stukjes op 
verzoek. Ik krijg er ook eentje mee voor thuis. 
Dat ziet er heel erg gezellig uit met een 
kerstman en zelfs lampjes. Natasja geeft aan 
dat ze graag voor de mensen in het dorp aan 
de slag wil. Dus als iemand verzoekjes heeft, 
kom vooral even langs! 

Nienke Breukink-van der Leij

Het is te zien dat Natasja en Walter zich thuis voelen in hun nieuwe huisje in Thesinge 
(foto Koos van de Belt)

Klusdag 
Garmerwolde
Op zaterdag 28 oktober was het weer klusdag, 
er werden op allerlei plekken klussen gedaan. 
Van de middaglunch in Dorpshuis de Leeuw 
werd door ongeveer 25 mensen gebruik 
gemaakt en iedereen werd bedankt voor de 
hulp die men dit jaar in Garmerwolde heeft 
gegeven. 
Op zaterdag 16 maart 2024 is het weer NLdoet 
en zal er opnieuw geklust worden.

Tekst en foto Sieb-Klaas Iwema
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Elkaars Andere
Op vrijdag 10 november brachten 
Margriet Kemper en Froukje 
 Reitsema, twee vroegere buur-
meisjes uit verschillende culturen, 
in Dorpshuis de Leeuw de 
voorstelling ‘Elkaars Andere’. 
Als kinderen van 5 en 9 jaar 
 kwamen ze in de stad Leeuwarden 
naast elkaar te wonen en trokken 
zo’n vier jaar als buurmeisjes met 
elkaar op. Na veertig jaar kwamen 
ze elkaar weer tegen en nu trekken 
ze met hun levensverhaal langs 
dorpshuizen en theaters middels 
vertellingen en gedichten. 
Als kind ben je nieuwsgierig en 
denk je niet na over verschillen. 
Het was gewoon zo. En je deed, 
zei of schreef weleens dingen waar 
je de ander onbedoeld verdriet 
mee hebt gedaan. 
Als Froukje na veertig jaar het 
gedichtje ‘Er zat een negertje op 
het strand, dat poetste zijn tanden met helderwit zand’ leest dat ze in het 
poëziealbum van Margriet schreef, schrikt ze heel erg. 
Margriet heeft dat nooit als kwetsend ervaren. In de voorstelling pleiten 
zij dan ook voor naïeve nieuwsgierigheid. Juist nu!

Het was een leuk stuk waar nog goed over nagepraat werd met de 
ongeveer 35 aanwezigen.

Tekst en foto Sieb-Klaas Iwema

Het initiatief van Wolter de Graaf 
en Ina Tel om een dansavond met 
country- en Americanamuziek in 
Trefpunt in Thesinge te 
organiseren is zeer geslaagd. 
De vijf leden van de countryband 
Tenderfeet speelden op zaterdag 
21 oktober sfeervolle dans muziek 
waar de talrijke liefhebbers van  
dit genre heerlijk op konden 
dansen.
Op de foto staan de initiatief-
nemers Wolter en Ina, pure 
liefhebbers. Zij hadden 
evenals de overige aanwezigen 
een fijne dansavond 

(tekst en foto Koos van de Belt)

Geslaagde dansavond in Trefpunt
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Op 29 oktober vierde dit muziekfestival de 
20e editie met een feestelijk programma. 
In de grote schuur bij Eetcafé de Boerderij 
in Oosterwijtwerd kregen de busreizigers 
op zondagmiddag een aantal verrassende 
optredens te horen.

Hoe het begon: de Bluescruise
In 2003 hadden vier vrienden uit Ruischerbrug 
(Dienco Bolhuis, Dirkje van der Wielen, Grietje 
Groenhuis en Rein Visser) het plan om op 
drie locaties een bluesband te laten spelen 
en vanuit drie opstapplaatsen bezoekers een 
Bluescruise aan te bieden. Het vervoer van de 
bezoekers vanuit dorpshuis Ruischerbrug, de 
Meul’n in Sint Annen en ’t Jopje in Thesinge 
moest door oldtimerbussen plaatsvinden. 
Inmiddels is dit idee al twintig keer uitgevoerd 
als vaste prik op de laatste zondag in oktober. 
Er is heel wat vrijwilligerswerk nodig om er 
een goed lopend evenement van te maken. 
Denk aan het regelen van bands, de bussen, 
sponsoren, publiciteit, bediening, keukenwerk 
enzovoort … De organisatie verloopt inmiddels 
heel professioneel. Om maar even wat werk-
zaamheden te noemen: Ton Ensing verzorgt 
de website en samen met Anneke Wagen-
makers en Jan Boon is hij voortdurend op zoek 
naar geschikte bands. Belinda Kampf maakt 
flyers en boekjes.

Meziek mit Bus
De nieuwe naam, bedacht door Andries van 
de Meulen, dekt de lading beter omdat er niet 
alleen bluesmuziek wordt gespeeld. Andries 

regelt jaarlijks het vervoer en was tot dit jaar 
ook de vaste fotograaf. Die taak is deze editie 
aan de Fotogroep Garmerwolde over gedragen. 
De locaties Sint Annen en ’t Jopje werden in de 
loop der tijd vervangen door Moeke Vaatstra 
in Zuidwolde en café Molenzicht in Thesinge. 
Deze laatste werd later weer vervangen door 
Trefpunt Thesinge. Alleen in 2020 kon het feest 
niet doorgaan vanwege de maatregelen in 
verband met het coronavirus en dus was het 
afgelopen oktober de 20e editie.

Feestprogramma 
In totaal reden er acht bussen vanuit de 
verschillende locaties. Zes ervan kwamen uit 
het Nationaal Bus Museum uit Hoogezand en 
twee van Dalstra Reizen uit Surhuisterveen. 
Per bus werden 45 personen vervoerd. Totaal 
waren er inclusief de muzikanten 480 personen 
in de schuur van ‘De Boerderij’. Ton Ensing uit 
Thesinge opende de middag, waarna de drie 
bands ieder twee keer een optreden van drie 
kwartier gaven. Tussen 14.30 en 20.15 uur 
genoot het publiek van heel verschillende 
muziekstijlen: blues, rock, folk, soul, Americana 
en country. De bands hadden verrassende 
namen: Gumbo Kings, Reverse Cowgirls en 
Jick Munro & The Amazing Laserbeams. 
Hapjes en drankjes waren ruim te verkrijgen 
dankzij de uitstekende catering. Er was zelfs 
een heerlijke nasimaaltijd in de aanbieding. 
Ook de inrichting van de schuur was sfeervol. 
Met aardappelkisten was een looproute 
gemaakt om de ruimte wat op te vullen. Vooral 
bij de laatste optredens werd volop gedanst. 

  De locatie had een echte festivalsfeer 
(foto Koos Zeedijk)

  Bij een speciale editie hoort een speciaal 
polsbandje (foto Janneke van der Burgh)

Jubileum Meziek mit Bus
Bezoekers en organisatoren waren dik 
tevreden en verheugen zich op een traditionele 
Meziek mit Bus op de laatste zondag van 
oktober in 2024. Dan weer met optredens op 
de drie gebruikelijke locaties.

Truus Top
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In de G&T Express van mei 2023 heeft Stichting Leefomgeving 
Thesinge (SLT) voor het laatst een update gegeven over haar 
 activiteiten. Graag vertellen we de G&Tlezers wat er sindsdien 
gebeurd is en waarmee we ons bezighouden.

Nieuw bestuurslid
In de G&T Express van mei 2023 hebben we verteld dat we op zoek 
waren naar een nieuw bestuurslid, het liefst iemand die het bestuur zou 
kunnen verjongen. En die oproep had succes! We zijn heel blij dat 
afgelopen zomer Marius Breukink ons bestuur is komen versterken. 
Marius is werkzaam bij de Stichting Groninger Kerken en woont sinds 
2020 met veel plezier aan de G.N. Schutterlaan, samen met zijn vrouw 
Nienke en hun dochters Evie en Sara. Graag wil hij zich inzetten voor 
het behoud van de kwaliteit van de leefomgeving in ons dorp.

Website
SLT heeft nu ook een website. Dankzij de steun van dorpsgenoot Edwin 
Meijer en zijn bedrijf Nexu, en het werk van ons bestuurslid Joline 
Bosmans, is SLT sinds 20 november 2023 in de lucht. Jullie vinden onze 
website via leefomgevingthesinge.nl.

Gebiedsverkenning
Sinds 2022 heeft de gemeente in het kader van een gebiedsverkenning 
gesprekken gevoerd met verschillende partijen in Thesinge, waaronder 
ook Dorpsbelangen, EcoThesinge en SLT. Het doel van de gebiedsver-
kenning is – aldus de gemeente – om initiatieven en ideeën binnen het 
dorp te vertalen naar een samenhangend, ruimtelijk verhaal. Er hebben 
in totaal drie bijeenkomsten met dorpsbewoners plaatsgevonden. Hierbij 
werd input voor de gebiedsverkenning vergaard en feedback gegeven 
op ideeën en initiatieven. 
Inmiddels heeft de door de gemeente ingehuurde landschapsarchitect 
(bureau Laos), samen met de gemeente een voorlopig rapport van de 
gebiedsverkenning opgesteld. Dit is vervolgens met onder andere SLT, 
Dorpsbelangen en EcoThesinge gedeeld. Met name SLT was niet gerust 
op de inhoud van dit document. Het was in feite een verzameling van 

Nieuws Stichting Leefomgeving Thesinge

ideeën die soms maar door een enkeling werd voorgesteld en soms 
door grotere groepen in het dorp. 
De gemeente lijkt er daarbij van uit te gaan dat alle initiatieven die in 
het rapport worden genoemd kunnen rekenen op draagvlak onder 
 Thesingers. Maar dit, zo zullen velen van de aanwezigen zich herinne-
ren, was zeker niet het geval. Wij vinden het daarom onjuist om in het 
rapport te spreken van een document dat ‘opgesteld is met en 
gedragen wordt door Thesingers’. 
SLT heeft haar bedenkingen gedeeld met de gemeente, en ook met 
Dorpsbelangen en EcoThesinge. Deze drie partijen zullen binnenkort 
met elkaar in gesprek gaan om de status van het document en de 
volgende stappen te bespreken. Wij houden jullie op de hoogte.

Participatiekader zonne- en windparken
De gemeente heeft een conceptversie gemaakt van haar beleid hoe 
bewoners in de toekomst mee kunnen praten over zonne- en wind-
parken in hun leefomgeving. SLT heeft van de uitnodiging van de 
gemeente gebruikgemaakt om haar bijdrage te leveren aan een goed 
participatiebeleid. We hebben het beleidskader bestudeerd en in reactie 
daarop meerdere suggesties gegeven in de vorm van een inspraak-
reactie. In onze ogen kan en moet de invloed van bewoners op het 
zonne- en windparkenbeleid verder versterkt worden. Geïnteresseerden 
kunnen onze inspraakreactie opvragen door te mailen naar: 
 leefomgeving.thesinge@gmail.com. 
De gemeente Groningen zal in november 2023 het uitgewerkte 
Participatiekader aan de gemeenteraad ter besluitvorming aanbieden. 
SLT zal bij deze vergadering aanwezig zijn en mogelijk ook mondeling 
een inspraakreactie geven. Binnenkort weten we meer.

Joline Bosmans, 
namens Stichting Leefomgeving Thesinge

Marius Breukink 
als nieuwe bewoner 
in 2021 
(foto Koos van de Belt)

28 november start kerstboomverkoop
Dagelijks van 10.00 tot 17.00 uur 
Nordmann, Omorika, Groene spar, etc. etc., volop keuze.
Zowel gezaagd als met kluit in pot.
Familie Arends, Grasdijkweg 25, Garmerwolde, tel. 06 47 25 97 27

Gratis bezorgd in Garmerwolde en Thesinge.
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Nieuws Garmerstee
Op onze bijeenkomst in november  maakten 
we kennis met de kunstschilder Abel Groene
wold uit Helpman. De heer Groenewold 
blijkt al jaren bekend met Garmerwolde: in 
de jaren 70 speelde hij al eens op het orgel 
in onze prachtige kerk en in de jaren 80 
stond hij bij ons op de braderie.

Om een indruk te geven van zijn werk heeft 
hij een vijftal schilderijen meegenomen. De 
onder werpen blijken totaal verschillend: 
van een  duidelijk herkenbaar landschap bij 
Oostum, een miniatuur met druiven, een zwart/
wit tekening van een begraafplaats in Frank-
rijk tot een stilleven voor een kinderkamer. 
En als laatste een vleesschilderij: de twee 
stukken spek  spatten van het doek af, je zou 
ze zo meenemen. ‘Die heb ik gemaakt voor 
een slager en heeft ook een tijdje bij hem in 
de winkel gehangen. Vlees is heel leuk om 
te schilderen, er kan niets fout gaan. Je moet 
wel op de goede kleuren letten. Ik schilder niet 
fotografisch, maar pas het aan, zoek de mooie 
kleuren. Schetsen zijn benaderingen. Je kan 
de werkelijkheid niet tekenen; het wordt een 
impressie, een leuke compositie.’ 

Een schetsje als reden…
In 2019 kreeg hij prostaatkanker en moest 35 
keer worden bestraald in het UMCG. ‘Zeven 
weken lang, iedere werkdag. Hoe hou ik dat 

vol! Om het nare van de verplichting in het 
ziekenhuis om te zetten in iets van waarde gaf 
ik mezelf de opdracht iedere dag een schetsje 
te maken. Ik stapte op de fiets en moest daar 
heen om een schetsje te maken. Vijf kwartier 
voor de afspraak was ik aanwezig en tekende 
elke dag een ander sfeertje met viltstift op een 
kladblaadje. Het leidde me af van waarom ik 
daar was. Thuisgekomen kleurde ik de 
tekeningen in. Later heb ik ze gefotografeerd 
en er een korte beschrijving bij gemaakt van 
wat ik toen dacht. En er tot slot een boekje van 
laten maken om terug te kijken en inspiratie op 

te doen voor het maken van nieuwe schilde-
rijen.’ Petje af voor de manier waarop hij over 
zijn ziekte praat. Het is een mooi boekje 
geworden, een houvast voor mensen in een 
soortgelijke situatie.

De volgende Garmerstee is op donderdag  
14 december. Dan organiseren we weer een 
gezellige lunch. Aanmelden kan tot maandag  
4 december via telefoon 050 541 5335 of  
hillie.ramaker@live.nl

Hillie Ramaker-Tepper

Abel vertelt spetterend over zijn vleesschilderij (foto Sieb-Klaas Iwema)

Het heeft even geduurd, maar uiteindelijk heeft zich een student gemeld 
die de grondradarmetingen in de dorpskern van Thesinge gaat uitwerken. 
Met de metingen wil de Historische Commissie Thesinge proberen de 
resten van het klooster Germania in de bodem in kaart te brengen om 
een completer beeld van het klooster te krijgen.

De metingen zijn al bijna een jaar geleden verricht, maar pas nu 
derdejaars student Archeologie aan de RUG Jouk Keuning zich heeft 
gemeld, kan een volgende stap worden gezet. Hij zal de grote hoeveel-
heid meetgegevens analyseren en uitwerken en er uiteindelijk een 
bachelorscriptie over schrijven. Dat zal hij doen onder begeleiding van 
Koos de Vries en Silke Ceulemans van Medusa Explorations, het bedrijf 
dat de metingen heeft verricht, en van Stijn Arnoldussen, archeoloog en 
universitair hoofddocent aan de RUG. 

Archeologiestudent werkt metingen uit
De Historische Commissie hoopt met de metingen behalve de resten 
van het klooster ook de graven op het kerkhof rond de Kloosterkerk in 
kaart te brengen. Volgens de plaatselijke commissie van de Stichting 
Groninger Kerken stamt het laatste overzicht van de graven uit het begin 
van de vorige eeuw. Om weer een actueel overzicht te krijgen, heeft de 
plaatselijke commissie met een subsidie aan de metingen bijgedragen.
Zodra er meer nieuws te melden is, zullen we dat doen. 

Edzard Krol, 
namens de Historische Commissie Thesinge

  De apparatuur van de grondradar wordt achter een quad over het 
kerkhof van de kloosterkerk gesleept (foto Wolter Karsijns)
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Windvaan PKN kerk herplaatst
Medewerkers van Stichting Groninger Kerken maakten er voorafgaande 
aan de terugplaatsing van de windvaan op de torenspits van de PKN 
kerk in Thesinge voor de leerlingen van De Til een leerzame ochtend 
van. In de kerk, waar nog volop werd gerenoveerd, kregen de kinderen 
een rondleiding en werd er verteld over de renovatie van met name de 
windvaan. Die bleek bij inspectie in een veel slechtere staat dan vanaf 
de grond zichtbaar was. Daarom is hij, samen met de twee sierbollen, 
naar beneden gehaald, schoongemaakt en opnieuw met een dun laagje 
echt goud bekleed. Een nauwkeurig werkje waarbij het bladgoud 
langzaam met de hand wordt verwarmd, om de engel met trompet 
gevouwen en daarna egaal gladgestreken. Ook kregen de kinderen 
foto’s te zien van andere windvanen op diverse kerken, onder andere 
van de haan van de kerk in Garmerwolde. Deze is vorig jaar met een 
storm naar beneden gekomen en zal, als hij weer is hersteld op een 
later moment worden teruggeplaatst.
De jongste groep kreeg nog een kleurplaat van de Thesinger windvaan, 
die ze in de kerk mochten inkleuren. Nadat om elf uur ook de oudste 

Ik ben Nienke Breukink-van der Leij, bijna 
41 jaar geleden geboren in het ziekenhuis 
in  Harlingen. Tot mijn achtste opgegroeid in 
Franeker en daarna via Delfzijl en een jaartje 
Sappemeer in de mooie stad Groningen terecht-
gekomen. In Groningen gestudeerd, Pabo en de 
master Pedagogische Wetenschappen en later 
hier ook Marius leren kennen. Samen met onze 
oudste dochter Evie, inmiddels vijf, en onze 
rode kater Johan, zijn we drie jaar geleden in 
Thesinge komen wonen. Marius en ik zijn ruim 
twee jaar geleden in de Kloosterkerk getrouwd 
en in oktober 2021 maakte onze jongste dochter 
Sara ons gezin compleet. 
Nu Evie en Sara ietsje ouder zijn, leek het 
Marius en mij leuk om wat actiever deel te 
nemen aan het dorpsleven. Marius zit inmiddels 
in het bestuur van Trefpunt en ook bij Stichting 

Leefomgeving Thesinge. Mij leek het sinds 
het begin al heel leuk om bij de redactie van 
de  Garmer en Thesinger Express te gaan. De 
G&T lees ik altijd met veel plezier: hoe mooi 
dat de twee buurdorpen al zó lang een actieve 
dorps krant hebben. Op de basisschool was het 
vak ‘Stellen’ mijn favoriete vak; ik schreef hele 
schriftjes vol met verhalen. Tijdens mijn middel-
bareschooltijd hield ik dagelijks een dagboek 
bij, maar daarna is het schrijven eigenlijk op de 
achterg rond geraakt. De G&T lijkt mij de uit-
gelezen kans om dit weer op te pakken. En ook 
het dorp en de mensen die er wonen nog even 
wat beter te leren kennen. Ik kijk ernaar uit veel 
mensen te mogen ontmoeten voor een mooi 
interview of ander stuk voor de G&T.

Nienke Breukink-van der Leij

groep de rondleiding had gehad, werden engel en sierbollen voorzichtig 
ingepakt en naar boven naar de torenspits gedragen. Ondertussen 
waren Nova Witkamp en Levi Bol ook al naar boven geklauterd, waar ze 
met zijden handschoenen aan en voor de camera van OOG TV eerst de 
sierbollen en daarna de engel weer op de staander mochten zetten. Levi 
werd toen nog kort geïnterviewd. De verwachting is dat Thesinge weer 
minimaal veertig jaar kan genieten van de windvaan en aan de hand van 
de trompet de windrichting kan beoordelen. Die wijst namelijk altijd in 
tegenovergestelde richting dan waar de wind naar toe blaast.

tekst en foto’s Koos van de Belt

  Kinderen van de jongste groepen bekijken de foto van de windhaan 
die van de kerk in Garmerwolde is gewaaid.

  Nova en Levi bekijken het uiteindelijke resultaat.

Nieuw redactielid Nienke (foto Henk Tammens)

Even voorstellen: nieuw redactielid
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Geeft u mij een duwtje in de 
rug? Dat kan tot en met 30 
november via deze QR-code. 
U kunt ook doneren via 
acties.kwf.nl/event/ren-
tegen-kanker/home. Rechts 
boven aan de pagina vult u mijn naam in bij 
zoek een deelnemer en kunt u doneren.

Richard Oude Breuil, Garmerwolde

Allerzielen
Evenals voorgaande jaren tijdens Allerzielen waren de weersomstandig-
heden ook dit jaar helaas niet best. De regen viel overvloedig en liet zich 
vergezellen van forse windvlagen. Het had uiteraard zijn weerslag op 
het aantal aanwezigen én de beleving van dit herdenkingsmoment.
Nog een beetje droog staand onder het tentdoek en tijdens windvlagen 
de tentstokken stevig vasthoudend was het voor de aanwezigen geen 
pretje op dat moment op de begraafplaats te zijn.
Jammer ook voor het organiserende groepje Thesingers en Yvonne 

Kerstboom op Smidshouk
We zijn dit jaar heel vroeg, maar op zaterdag 9 december 
aanstaande ontsteken we traditiegetrouw om 16.30 uur het 
licht in de kerstboom. Smidshouk is dan sfeervol aange-
kleed met vuurkorven rond een speciale boom: de 
kerstboom van dit jaar is namelijk in Thesinge opgegroeid, 
en nu nog te bewonderen op De Dijk. Er is muziek met een 
hapje en een warm drankje voor alle volwassenen en 
 kinderen. Graag zien we jullie allemaal op de 9e!

Oproep: Lijkt het je leuk om eenmalig of jaarlijks te helpen 
met flyers rondbrengen, boom versieren, opbouwen, 
chocolademelk of glühwein schenken, laat het ons weten! 
We werken efficiënt via een draaiboek, maar kunnen best 
wat versterking gebruiken. Meld je bij een van ons of stuur 
een mail naar peter.tjeerdsma@gmail.com.

Peter, Esther en Bert

Ren tegen Kanker
De Thaisner DörpsRun ligt al weer even achter 
ons. Dit jaar kon ik helaas niet meedoen. 
De organisatie van de marathon van Berlijn had 
met haar planning geen rekening gehouden met 
de Thaisner DörpsRun. Maar de volgende 
marathon staat alweer gepland. En daarvoor 
vraag ik uw aandacht. Samen met andere lopers 
van Loopgroep gRunn ga ik in april 2024 de NN 

Marathon Rotterdam lopen. Deze marathon is 
een initiatief van KWF Kankerbestrijding.
Na het lopen van een marathon gaan er veel 
emoties door je heen. Je hebt iets bijzonders 
gedaan: een marathon volbracht. Dat is helaas 
niet voor iedereen vanzelfsprekend. Daarom 
gaan we nu rennen tegen kanker. Elke loper 
moet minimaal € 500,- ophalen om mee te 
kunnen doen, meer is natuurlijk altijd welkom.
Op 14 april sta ik aan de start in Rotterdam. 

  Een forse windvlaag blies de tent in een ongebruike-
lijke positie. Gelukkig zonder vervelende gevolgen voor 
de op dat moment nog weinige aanwezigen.

  Het kleine gelegenheidskoortje zong toch nog enkele 
gepaste liederen. 

Schouteten, die haar voordracht hoorde verwaaien. Het kleine gelegen-
heidskoortje kon nog wel enkele gepaste liederen zingen, waarna de 
meeste aanwezigen vroegtijdig huiswaarts keerden. Toen even daarna 
een nieuwe windvlaag ervoor zorgde dat een van de tenten naar meters 
verderop werd geblazen en de stokken geen contact meer hadden met 
de vaste grond, bleef er niets anders over dan de bijeenkomst vroeg-
tijdig te beëindigen.

Tekst en foto’s Koos van de Belt

Kerstboom in wording: van 2016   
tot oktober 2023    

(foto 2023 Henk Tammens)
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Pittige pubquiz
De pubquiz op zaterdagavond 4 november in De Leeuw was zoals 
gebruikelijk weer behoorlijk pittig. Een avond met zweetdruppels, 
denkrimpels en heftige discussies.

Karin Prins presenteerde de quiz alsof het haar vak was. Negen teams 
van vier tot zes kandidaten bogen zich over de vragen, die onder andere 
gingen over sport, aardrijkskunde, muziek en 75 jaar vv GEO. Een 
mooie afwisseling van vragen, vonden de deelnemers; een compli ment 

dat de vragenbedenkers in hun zak konden steken. De hapjes, waar-
onder kaas, worst en bitterballen, vonden gretig aftrek. 
Team De Grasduiners (78 punten) ging met de eerste prijs naar huis: de 
wisselbeker en een prachtig pakket van de Agrishop. Op de laatste 
plaats eindigden De Mixers met 61 punten. Zij kregen de poedelprijs die 
mooi paste bij de naam van hun team: een pakket met alle ingrediënten 
om een appeltaart te bakken.

Activiteitencommissie Dorpshuis de Leeuw

Team De Grasduiners (foto’s Sieb-Klaas Iwema)Hier komt het aan op echte kennis: gebruik van mobieltjes is niet toegestaan
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Dat is het motto als de bewoners van de 
Schutterlaan in Thesinge iets in de zin hebben. 
Om de onderlinge cohesie in stand te houden 
organiseren ze met zekere regelmaat een 
wijkactiviteit.
In de zomermaanden is dat vaak een barbecue 
in de tuin bij een van de bewoners, maar door 
diverse oorzaken was het daar deze zomer 
niet van gekomen. Creatief als ze zijn hebben 
ze op 17 november de schade 
ingehaald. Niet met een barbecue, 
maar met een fondue-avond.
Althans, dat was de bedoeling. 
Helaas bleken er slechts twee 
beschikbare fonduesetjes voor-
handen; veel te weinig voor zo’n 
grootschalige activiteit. Gourmet-
stelletjes bleken er gelukkig wel 
genoeg te zijn en zo kon op de 
geplande datum de wijkavond toch 
doorgaan.
De nieuwe schuur achter het huis 
van de familie Dolfijn werd ’s mid-
dags verbouwd tot een sfeervolle 
eetgelegenheid, verwarmd door 
een ferme houtkachel. 

Sint Maarten

Van uitstel komt geen afstel

Terwijl enkele bewoners nog druk 
met elkaar in gesprek zijn 

wisselen vele anderen al van tafel 
voor een volgende hap met 

andere tafelgenoten.

Rond etenstijd druppelden maar liefst  vijftig 
bewoners binnen.
Toen rond 18.00 uur de stekkers in het stop-
contact werden gestoken bleek ook Thesinge 
over een piekbelaster te beschikken: geen 
stikstof, maar een elektriciteitsbelaster. Tot 
geluk van alle hongerige magen huisvest aan 
de Schutterlaan de firma Oudman. Een snel 
aangerukt aggregaat bracht weer licht in de 

duisternis en warmte onder de gourmetstelletjes.
Er was uitstekend ingekocht en in steeds 
wisselende tafelzettingen werd het een 
gezellige avond voor jong en minder jong, 
waarbij menigeen de tafel deelde met 
plaatsgenoten die elkaar voorheen nog niet of 
nauwelijks kenden.

 Tekst en foto Koos van de Belt

Verregende omstandigheden deren de kinderen in Thesinge 
niet. En ook de moeders lijken er niet om te geven. 
(foto Koos van de Belt)

In Garmerwolde liepen de kinderen op zaterdag 11 november weer bij de deuren 
langs met mooie zelfgemaakte lampions, goed beschermd tegen de regen (die 
gelukkig op dat moment meeviel). Soms met mooi gezongen nieuwe 11-november-
liederen. En dan was daar de beloning met snoep of wat geld en dan met een 
tevreden glimlach op het snoetje en een beleefd ‘dank u wel’ naar de volgende 
deur. Of naar huis. Tot volgend jaar, dan komen ze weer langs met nieuwe liedjes.

Tekst en foto Sieb-Klaas Iwema
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Afgelopen 4 november werd weer de Winter-
triathlon van Groningen gehouden. Deze vindt 
sinds 2004 jaarlijks plaats in en rond Kardinge. 
Deze triatlon bestaat uit 10 kilometer lopen, 50 
kilometer fietsen, en 20 kilometer schaatsen (in 
plaats van zwemmen). Deelnemen aan en 
halve of kwart triatlon kon ook. In totaal deden 
er zo’n 100 deelnemers mee; ook Thesinge en 
Garmerwolde bleken vertegenwoordigd. Dit 
jaar bleek de fietsroute voor het eerst om 
Garmerwolde heen te gaan: via het fietspad 
langs de N360, langs de Bovenrijgeweg de 
Stadsweg op weer richting Kardinge. Zo’n 
honderd fietsers kwamen die middag meerdere 
ronden met hoge snelheid voorbij, waardoor 
verkeersregelaars het reguliere verkeer 
regelmatig even moesten tegenhouden. 

tekst en foto Harjo de Poel

De Soos
De klaverjasavond in november heeft de 
volgende uitslag opgeleverd:
1. Henk Vliem 3982 pnt.
2. Detta van der Molen 3953 pnt.
3. Geert Pops 3749 pnt.

De volgende keer is op dinsdag 12 december, 
aanvang 19.00 uur, in Dorpshuis de Leeuw.

Jannes Ramaker

Kerstinstuif Dorpshuis 
Garmerwolde
De Activiteitencommissie nodigt alle dorpsgenoten uit om op zondag  
17 december om 17.00 uur naar het Dorpshuis te komen om met elkaar 
te eten. We gaan niet koken, maar vragen je zelf iets lekkers mee te 
nemen om te delen. Wij zorgen wél voor een lekker toetje. 
Kinderen zijn welkom. 
Binnenkort ontvang je een flyer met meer informatie. 

Activiteitencommissie Dorpshuis de Leeuw

Ondanks de barre weersomstandigheden 
kwamen de leden van klaverjasclub De 
Eendracht weer tezamen in dorpshuis Trefpunt 
om een kaartje te leggen. Ook op deze laatste 
vrijdag van oktober was het een gezellig 
samenzijn en werd er, door iedereen, met volle 
inzet gespeeld. Aan het eind van de avond was 
het een spannende zaak wie de meeste 
punten uit 48 spelletjes verzameld had. 
Na de telling werden de volgende resultaten 
genoteerd:

Kaartclub De Eendracht
1 Wim Ritsema 5448 pnt.
2 Sien Steenhuis 5404 pnt.
3 Bert Mollema 5122 pnt. 

Na de prijsuitreiking kon nog een (warme) 
versnapering genuttigd worden en toog men 
voldaan huiswaarts, met in gedachten reeds de 
volgende klaverjasavond: de laatste vrijdag in 
november om 19.30 uur.

Dick Verweij

In het dorpshuis van Garmerwolde zal op zaterdag 25 november de 
vierde en laatste Dorpshuissessies-avond van dit jaar plaatsvinden.  
Als vanouds met drie bands. Hoewel de toegang gratis is, wordt een 
financiële bijdrage in de (digitale) fooienbus bij de uitgang bijzonder 
gewaardeerd. Zo kunnen er in de toekomst weer nieuwe sessies 
 worden georganiseerd.

De bands
De avond begint om half negen met een optreden van Jildou, een 
singer-songwriter die al op jonge leeftijd begon met het schrijven van 
haar eigen liedjes. In maart 2017 bracht ze haar debuut-CD ‘Openhartig’ 
uit, opgenomen in de TCC Studios in Veenendaal. Ongeveer een jaar 
later kwam haar eerste single ‘Door De Straten’ uit.

Laatste Dorphuissessies van dit jaar
De tweede band is Starling Days. Edwin Beijert, Eric Schenkel, Karin 
van der Meulen en Folkert Steenmeijer spelen melancholieke, folky 
luisterliedjes waarop zo nu en dan ook gedanst kan worden.
De laatste band is Hister. Dit Groninger duo kreeg eerder dit jaar een 
platencontract bij het prestigieuze Nederlandse platenlabel Exelsior. 
Hister bestaat uit drummer Michel Weber en bassiste Merel Weijer, 
beide zingen. In het geval van Hister: Groninger teksten. Ze maken 
nummers die zowel catchy en lichtvoetig zijn als traag, zwaar en 
dromerig. 

Aanvang 20.00 uur. Meer informatie: 06 25 23 36 02 of 06 14 87 44 70.

Ton Ensing

Hij komt, hij komt!
Ja, de goede Sint is bijna in onze 
dorpen! 
Zaterdag 25 november komt 
Sinterklaas met zijn pieten naar 
Thesinge. 
We verzamelen om 13.30 uur bij 
dorpshuis Trefpunt. Sint hoopt dat 
er veel kinderen uit Garmerwolde 
en Thesinge zullen komen.

(foto Myla Uitham)

Wintertriathlon
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Colofon
Contactpersoon redactie 
Garmerwolde
Hillie Ramaker-Tepper 050 541 5335
Thesinge
Metha Nijkamp 050 302 3217
Fotograaf 
Garmerwolde
Patrizia Meijer 06 30 75 42 16
Thesinge
Koos van de Belt 06 12 10 13 78
Penningmeester
Tjakko Tjakkes 050 549 9344
W.F. Hildebrandstraat 61
9798 PH Garmerwolde
Bank: IBAN NL74 RABO 0320 7057 49
t.n.v. Garmer en Thesinger Express
Abonnementen
Abonnementsgeld: € 13,50 per jaar 
(via automatische incasso) 
Postabonnees: basistarief + porto
Prijs losse krant: € 1,50
Bezorgklachten
bezorgen@gentexpress.nl
of bel met de redactie
G&T Express op het internet
www.gentexpress.nl
Opmaak Aly Pepping Thesinge
Druk Drukkerij Groningen
Oplage 525 exemplaren

Volgende krant komt uit  
22 december 2023
Kopij inleveren uiterlijk zaterdag  
9 december vóór 18.00 uur via: 
gentexpress@hotmail.com,
Dorpsweg 26 of G.N. Schutterlaan 16

Agenda

Sukkerbaiten 
in dook 
(foto 
Patrizia Meijer)

Elke dinsdag
Garmerwolde, Dorpshuis de Leeuw; 10.00 uur: 
Volksdansgroep Klank en Beweging.
Elke woensdag
Thesinge, Trefpunt; 9.00 - 11.30 uur: Inloop ochtend 
Noaberstee.
Om de week op dinsdag of op donderdag
Garmerwolde, 20.00 - 22.00 uur: Open breigroep  
De Geitenbreiers. Info: 06 54 72 25 48 (Hieke).
Vrijdag 24 november
-  Garmerwolde; vanaf 18.00 uur: Ophalen oud papier.
-  Thesinge, Trefpunt; 19.30 uur: Kaartclub De 

Eendracht.
Zaterdag 25 november
-  Thesinge, Trefpunt; 13.30 uur: intocht Sinterklaas.
-  Garmerwolde, Dorphuis de Leeuw; 20.30 uur: 

Dorpshuis sessies.
Zondag 26 november
-  Garmerwolde, Dorpskerk; 15.00 uur: Kamerkoor 

Moderato Cantabile.
-  Ten Boer, Kloosterkerk; 15.00 uur: Optreden  

De Zingerij en TheSingers.
Maandag 27 november
Garmerwolde, Dorpshuis de Leeuw; 20.00 uur: 
Najaars vergadering Dorpsbelangen.
Donderdag 30 november
Garmerwolde, Dorpshuis de Leeuw; 10.00 uur: 
Koffiemorgen.
Vrijdag 1 december
-  Thesinge, Trefpunt; vanaf 17.00 uur: Dorpsborrel 

met snacks.
-  Garmerwolde, Dorpshuis de Leeuw; vanaf 17.30 

Foto van de m
aand

uur: Laatste dorpsborrel van het jaar. OSO 
serveert een Surinaamse maaltijdsoep, heerlijke 
cocktails en alcoholvrije mocktails. 

Vrijdag 8 december
Garmerwolde, Dorpshuis de Leeuw; 20.00 uur: 
Algemene Ledenvergadering Presto.
Zaterdag 9 december
-  Thesinge; vanaf 9.00 uur: Ophalen oud papier.
-  Thesinge, Smidshouk; 16.30 uur: ontsteken 

lichtjes in de kerstboom.
Dinsdag 12 december
Garmerwolde, Dorpshuis de Leeuw; 19.00 uur: 
Klaverjassen De Soos.
Donderdag 14 december
Garmerwolde, Dorpshuis de Leeuw; 13.00 uur:  
Een gezellige lunch bij de Garmerstee. 
Aanmelden tot 4 december bij Hillie Ramaker  
050 541 5335, hillie.ramaker@live.nl.
Zondag 17 december
Garmerwolde, Dorpshuis de Leeuw; 17.00 uur: 
Kerstinstuif.
Vrijdag 22 december
Garmerwolde; vanaf 18.00 uur: Ophalen oud papier.
Zondag 24 december
-  Garmerwolde, Dorpskerk; 22.00 uur: Kerstnacht-

viering.
-  Thesinge, Kloosterkerk; 21.00 uur: Kerstavond-

zang georganiseerd door Dorpsbelangen 
Thesinge en CMG De Bazuin Groningen.

Donderdag 28 december 
Garmerwolde, Dorpshuis de Leeuw; 10.00 uur: 
Koffiemorgen.


